
Protokół Nr I/3/2024 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

z dnia: 02 grudnia 2024 roku 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Projekty uchwał: 

a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2025 -  

    2031. 

b) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Masłów na 2025 rok. 

5. Sprawy inne. 

6. Zakończenie obrad. 

 

 W dniu: 02 grudnia 2024 r, o godz. 15:00 rozpoczęło się wspólne posiedzenie komisji: 

- Komisji Budżetu i Finansów, 

- Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

- Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

- Komisji do spraw Inwestycji, 

- Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

 

W obradach uczestniczyli: Tomasz Lato - Wójt Gminy Masłów, Monika Dolezińska-Włodarczyk -

Wicewójt Gminy Masłów, Robert Szechnicki – Skarbnik Gminy Masłów, Zbigniew Zagdański – 

Sekretarz Gminy Masłów, Agnieszka Borycka  - Kierownik Referatu Promocji i Rozwoju Gminy, 

Dariusz Korczyński – Kierownik Referatu Budownictwa 

Komisje z w/w kolejnością realizowały kolejne punkty porządku obrad. 

 

Ad.1. Otwarcie posiedzenia. 

  Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył  Piotr Zegadło - Przewodniczący Komisji 

 

Ad. 2. Stwierdzenie Quorum. 

 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego potwierdził, 

że w  dzisiejszym posiedzeniu uczestniczy trzech radnych – 100% składu komisji, jest podstawa do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 



Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 niniejszego protokołu (wydruk z systemu e-sesja). 

 

 Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

- „za przyjęciem porządku obrad” – 3 głosy 

- „przeciw” – 0 – głosów, 

- „wstrzymujących się” – 0 głosów 

 

Ad. 4. Projekty uchwał: 

a) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2025 – 2031  

b) projekt budżetu Gminy Masłów na 2025 rok  

 

 Wójt zaproponował omówienie w pierwszej kolejności budżetu Gminy Masłów, radni 

przystali na tę propozycję. 

 Wójt odczytał wszystkie wnioski budżetowe złożone przez Radnych i Sołtysów 

z poszczególnych sołectw Gminy Masłów. 

 Skarbnik przedstawił zadania inwestycyjne, które znalazły się w budżecie na 2025 rok roczne, 

zazwyczaj związane z funduszem sołeckim oraz te które nie rozpoczynają się  i nie zostaną 

ukończone w 2025 roku. 

 Wójt omówił budżet, wyjaśniając system jego konstrukcji. Wyjaśnił, że w budżecie zostały 

zapisane zadania, na które już są podpisane umowy, zadania na które rozstrzygnięto przetargi. 

Podkreślił również, że nie wszystkie zadania są zapisane w budżecie, nie widać że będą 

realizowane, gdyż są to np. zadania Związku Gmin Gór Świętokrzyskich. 

Wójt podkreślił, że jest to budżet zrównoważony, nadwyżkowy, pozwala na realizację kolejnych 

zadań w trakcie roku. Zarówno Wójt jak i Skarbnik podkreślali, że Gmina Masłów ma jeden z 

najkrótszych WPF  wśród sąsiednich gmin, niektóre gminy mają dłuższy nawet o 18 lat. Oznacza 

to, że zobowiązania finansowe Gminy Masłów zostaną spłacone w krótkim okresie tzn. do 2031 

roku. 

Wójt podkreślił wagę pozyskiwania środków unijnych na realizację inwestycji, wykorzystywanie 

ich wtedy kiedy są dostępne. Zmniejszy to wydatki budżetowe gminy pozwoli zaoszczędzone 

środki wykorzystać na kolejne zadania, na które czekają mieszkańcy.  

 Skarbnik omówił budżet oraz przedstawił opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące 

budżetu i Wieloletniej Prognozy Finansowej, obie są pozytywne, wskaźnik określający zdolności 

budżetowe gminy jest również na bardzo dobrym poziomie bo wynosi 21%, gdzie krytyczne 

wartości wskaźnika oscylują na poziomie ok 60%. 



Skarbnik ocenia że jest to jeden z najlepszych budżetów jakie były przedstawiane Radzie Gminy. 

 

Dyskusja: 

 W dyskusji wzięli udział radni: Piotr Kapuściński, Sylwia Bakalarz-Borkowska, Justyna 

Łakomiec, Mirosław Kuzka, Piotr Ksel, Mateusz Fąfara, Andrzej Pedrycz oraz Wójt, Skarbnik 

i Sekretarz Gminy. 

 Wójt i Skarbnik odpowiadali na pytania radnych dotyczące inwestycji w ich sołectwach oraz 

odpowiadali na pytania dotyczące zapisów w poszczególnych paragrafach budżetu. Skarbnik 

objaśniał jakie usługi, wydatki kryją się pod nazwami poszczególnych paragrafów. 

 Radni nie podzielili opinii Wójta że jest to dobry budżet. Podziękowali za to że Wójt po raz 

pierwszy odczytał wszystkie wnioski budżetowe, część z nich uważa, że dla sołectw które 

reprezentują nie zostały wpisane zadania do realizacji w 2025 roku lub że jest ich zdecydowanie za 

mało. Radni uznali że pierwszy raz mieli okazję zapoznać się z propozycjami swoich kolegów 

radnych zgłaszanymi do budżetu. 

 Radni zgłaszali swoje opinie co do ponoszenia niektórych wydatków przez gminę, sugerowali 

szukanie oszczędności. Chcieliby aby powstała lista rezerwowych inwestycji - zadań, które będą 

realizowane w 2025 roku, jeśli tylko będą pieniądze, na co zgody nie wyraża Wójt, argumentując, 

że byłby nieodpowiedzialny, gdyby utworzył taką listę. Podkreślił otwartość na współpracę z Radą 

Gminy i wspólne decydowanie o realizacji kolejnych przedsięwzięć. 

 Sekretarz zwrócił się do radnych aby zmienili zdanie w sprawie wykorzystania środków 

unijnych pozyskanych na termomodernizację budynków gminnych i poparli ten projekt. 

Przypomniał że jeżeli gmina nie wykorzysta pozyskanych zewnętrznych środków później będzie 

musiała realizować takie inwestycje ze środków własnych, wstrzymując tym samym inne zadania 

na które czekają mieszkańcy. Taki sposób działania jest dla Sekretarza niezrozumiały. 

 Podsumowując dyskusję Skarbnik wyjaśnił również, że w sytuacji w której Radni nie uchwalą 

budżetu na 2025 rok, zostanie on narzucony przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

i  najprawdopodobniej będzie się pokrywał z przedstawionym budżetem w 95%, gdyż RIO 

pozytywnie ocenia budżet Gminy Masłów na 2025 rok. 

 

 W głosowaniu:  

2 - głosy - „za” 

0 - głosów -”przeciw”, 

1 – głos -”wstrzymujący się” 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Masłów na lata 2025 – 2031 (Uchwała Nr III/3/2024) 



 W głosowaniu: 

2 - głosy - „za” 

0 - głosów -”przeciw”, 

1 – głos -”wstrzymujący się” 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Masłów 

na 2025 rok (Uchwała Nr III/4/2024). 

 

Ad. 5. Sprawy inne. 

Nie zgłoszono. 

 

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło   

podziękował za udział w posiedzeniu i o godz. 18:50. zakończył obrady. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: Anna Kwapisz     

       Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa  

 i  Porządku Publicznego 

                                                         Piotr Zegadło 


